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Protokół Nr 19/2016 

z posiedzenia  

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Strykowie w dniu 24 maja   2016 roku 

 

Komisja odbyła posiedzenie w pełnym składzie tj.: 

1. Sylwester Kacprzak   - przewodniczący komisji 

2. Damian Drzewiecki   - zastępca przewodniczącego  komisji 

3. Marzena Skwarko      -  członek komisji 

4. Marek Gierat              -  członek komisji  

5. Jarosław Włodarczyk -  członek komisji  

W posiedzeniu Komisji udział wzięły osoby zaproszone zgodnie z listą obecności. 

Posiedzenie prowadził  Przewodniczący Komisji radny Sylwester Kacprzak. 

Porządek posiedzenia:  

1. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stryków za 2015 rok. 

2. Przygotowanie uchwały i wniosku absolutoryjnego dla Burmistrza Strykowa za 

2015 r. 

Porządek  posiedzenia został zaakceptowany przez członków Komisji. 

Ad. pkt. 2  

Komisja przystąpiła do dalszej analizy sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stryków za 

2015 rok. 

Przewodniczący Komisji nawiązał do art.243 ustawy o finansach publicznych i pytał  

o wyższe wykonanie  wskaźnika jednorocznego , który został ustalony na poziomie 12,47% 

na koniec trzeciego kwartału  2015 r. a faktycznie został wykonany na poziomie 18,98%. 

Pani Barbara Walak Skarbnik Gminy Stryków wyjaśniła, że nie można uchwalić budżetu 

jeżeli dochody bieżące są niższe niż wydatki bieżące i jeśli wygospodarowujemy wyższe 

środki tzn. różnicę między   dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi -  przy wyższym 

wskaźniku jest większa możliwość spłaty wyższych kwot zobowiązań długoterminowych. 

Radny Damian Drzewiecki  odniósł się do opinii RIO o sprawozdaniu Burmistrza z 

wykonania budżetu i pytał czy  oprócz tej analizy  dokumentów pod względem formalno-

prawnym będzie jeszcze jakaś opinia RIO? Radny zauważył, że w 2015 roku Gmina 

pozyskała mało środków pozabudżetowych z UE. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że cała kompetencja leży po stronie Komisji Rewizyjnej i Rady. 

Przewodniczący Komisji  odniósł się do kwestii przeprowadzonej  kontroli przez Urząd 

Kontroli Skarbowej w Łodzi w zakresie prawidłowości składania deklaracji na podatek od 

nieruchomości za 2011 rok i zaleceniem uregulowania tego podatku, zwiększono limit 

wydatków na powyższy cel o 184.000,00 zł. 

Pani Skarbnik  wyjaśniła, że  roku 2011 nie objęliśmy opodatkowaniem , ponieważ 

uznaliśmy, że z tego obowiązku zwalnia nas uchwała rady. Urząd Kontroli Skarbowej miał 

inne zdanie w związku z tym w trakcie roku wprowadziliśmy tą należność wynikającą z 

ewidencji gruntów i budynków i jednorazowo uregulowaliśmy. W tej sprawie była podjęta 

przez radę uchwała. Od tego roku jest ustawowe zwolnienie jeśli nieruchomości nie są 

wydzierżawione innym podmiotom na prowadzenie działalności gospodarczej. 

Przewodniczący Komisji   pytał co to są wolne środki, skąd one pochodzą? 

Pani Skarbnik  wyjaśniła, że  jest to różnica między wykonanymi dochodami a  

wykonanymi wydatkami a także środki pochodzące z zaciągniętych kredytów czy pożyczek 

na finansowanie planowanego deficytu budzetu. 

Na koniec roku 2015 wygospodarowaliśmy kwotę ok. 8.411.000 zł chociaż zaciągnęliśmy v 

chociaż zaciągnęliśmy kredyt w wysokości 5 milionów. Gdybyśmy nie zaciągnęli tego 

kredytu to wolnych środków byłoby ok.3 mln zł. Jednak ze względu na niskie oprocentowanie 
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kredytów korzystne było wzięcie kredytu żeby móc finansować w tym roku dodatkowe 

zadania inwestycyjne. 

Radny Damian Drzewiecki  mówił, że z analizy sprawozdania wynika, że dowożenie 

uczniów do szkół generuje nie małą kwotę w budżecie bo ok.800 tys. zł. Radny pytał czy są 

możliwości wprowadzenia oszczędności w tej dziedzinie? 

Pani Skarbnik  odpowiedziała, że przy większych mocach przewozu koszty byłyby jeszcze 

większe ponieważ cały czas jest tendencja, że coraz więcej rodziców korzysta z dowozu 

dzieci. 

Przewodniczący Komisji   pytał o kary umowne z tytułu nieterminowej realizacji zadań 

inwestycyjnych . 

Pani Skarbnik  wyjaśniła, że z tytułu nieterminowego wykonania zadania przez wykonawcę 

zadania inwestycyjnego z wystawionej przez wykonawcę faktury potrącone zostały odsetki. 

Radny Damian Drzewiecki pytał czy wpływy z opłaty targowej pokrywają koszty 

funkcjonowania targowiska? 

Pani Skarbnik  odpowiedziała, że nie pokrywają w 50%. 

Pani Barbara Walak mówiła o tym, że na wysokość wskaźnika jednorocznego wpływ mają 

środki z Programu 500+ .W tym roku wskaźnik będzie niższy ze względu na dochody z  

Programu 500+. Środki otrzymujemy w transzach. Wypłaconych jest ok.1200 świadczeń przy 

czym najwyższe świadczenie wynosiło 3.500 zł. 

Przewodniczący Komisji   pytał o fundusz sołecki i refundacje wydatków w tym zakresie. 

Pani Skarbnik  odpowiedziała, że za 2015 rok robimy wykaz wydatków bieżących dla 

poszczególnych sołectw i przesyłamy do Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego tam wniosek 

jest weryfikowany pod kątem czy wszystkie zmiany od początku roku były zgodne z prawem. 

Na tej podstawie otrzymujemy 20% refundacji poniesionych wydatków na Gminę. 

Radny Damian Drzewiecki pytał jak wygląda sytuacja subwencji oświatowej? 

Pani Skarbnik  odpowiedziała, że subwencja oświatowa pokrywa wynagrodzenia i pochodne 

w wysokości 40% całości kosztów ponoszonych na oświatę .Nie wszystkie koszty są  

skalkulowane do naliczania subwencji oświatowej  tj. m.in. nie  ujęte są koszty dowozu 

dzieci, koszty prowadzenia świetlic szkolnych . 

Przewodniczący Komisji   pytał jak wygląda kwestia nadwyżki budżetowej, kiedy się 

pojawia? 

Pani Skarbnik  odpowiedziała, że nadwyżka pojawia się na koniec roku natomiast wnioski o 

finansowanie czegoś z budżetu mają czas realizacji nie wcześniej niż na koniec stycznia roku 

następnego. 

Radny Damian Drzewiecki pytał jaką kwotę wydatkowano na zadania zlecone?  

Pani Skarbnik  odpowiedziała, że jest to ponad 3 mln zł . 

Radny Jarosław Włodarczyk pytał jakie są wpływy z podatku od nieruchomości  od 

magazynów zlokalizowanych na terenie Gminy Stryków? Jak firma lokuje się koło stacji 

Artus? 

Pani Skarbnik  odpowiedziała, że od wszystkich firm działających na terenie Gminy 

Stryków wpływy z podatku od nieruchomości wynoszą 25 mln zł. Gmina Stryków nie stosuje 

żadnych umorzeń w podatku. Jedyne przypadki to klęska ( np. pożar)  lub śmierć podatnika. 

Kierujemy się zasadą , że każdy właściciel powinien ubezpieczać mienie w związku z tym ma 

możliwość uzyskania odszkodowania. Wystąpiły co prawda dwie firmy o umorzenie podatku 

ale na dzień dzisiejszy otrzymały decyzję odmowną. 

Wiemy kto jest inwestorem  inwestycji przy Artusie natomiast nie wiemy jaka firma będzie 

korzystała z tej inwestycji. 

Po  dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2015 rok  i wysłuchaniu 

wyjaśnień  Pani Skarbnik  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poddał pod głosowanie 
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wniosek w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Stryków z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Stryków za 2015 rok. 

Głosowanie wniosku: 

5  głosów za , bez głosów przeciwnych i głosów wstrzymujących się. 

Na tym protokół zakończono. 
Protokółowała: 

Z. Kubiak  

 

 

Przewodniczący  

Komisji Rewizyjnej  

                                                                                          Rady Miejskiej w Strykowie 

 

Sylwester Kacprzak 
 

 
 
 
 


